
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 21. posiedzeniu Senatu 

w dniu 19 lutego 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

Interweniuję u Pana Premiera w sprawie wynagrodzenia biegłych sądowych, gdyż wiem, że minister 

sprawiedliwości Zbigniew Ziobro nie reaguje na prośby w tej sprawie. 

Obecna kwota bazowa do obliczenia stawki wynagrodzenia biegłego wynosi 1 tysiąc 789 zł 42 gr, co sta-

nowić ma średnią płacę osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe. Ma się to nijak do obecnych 

realiów, gdyż płacę minimalną na rok 2021 określono na poziomie 2 tysięcy 800 zł. Nasuwają się więc wąt-

pliwości co do tego, jak państwo dba o zapewnienie eksperckich opinii w toku postępowania sądowego, co 

niewątpliwie może przełożyć się na ich jakość, a w rezultacie ‒ na los wielu osób fizycznych i prawnych. 

Jeśli zależy nam na pełnej eksperckości w opiniowaniu przez biegłych, to należy zapewnić im godne wa-

runki pracy, współmierne z ciążącą na nich odpowiedzialnością i posiadaną przez nich wiedzą. 

W związku z tym proszę Pana Premiera o odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Czy rząd zamierza interweniować w opisanej sprawie, mając na uwadze apele obywateli? 

2. Dlaczego stawka bazowa nie jest aktualizowana corocznie w związku z corocznymi podwyżkami płacy 

minimalnej? 

Bardzo proszę Pana Premiera o interwencję. 

Z poważaniem 

Jerzy Wcisła 
 


